



2023 Annual Report from the President

The current Executive includes:

- **Co-President:** Francine Berish (Geospatial Data Librarian), Queen's University Library
- **Co-President:** René Duplain (GIS Librarian), University of Ottawa Library
- **Past President:** Martin Chandler (Liaison & Data/GIS Services Librarian), Cape Breton University
- **Vice President Professional Development:** Zach MacDonald (Map Librarian), Western University Library
- **Vice President Communications & Outreach:** Sherri Sunstrum (Cartographic Specialist), Carleton University Library
- **Secretary:** Meg Miller (GIS & Data Visualization Librarian), University of Manitoba
- **Treasurer:** Dan Jakubek (GIS and Map Librarian), Toronto Metropolitan University

This year's Executive Board focused its activities on several priorities. Included among the significant activities:

- Organization of the first-ever hybrid conference at the University of Calgary, in conjunction with the Canadian Cartographic Association (CCA). This is the first in-person conference since 2019 in Hamilton, Ontario.
- Redevelopment of Library Assistants Map Group (LAM-G) group based on discussions at 2023 AGM (led by Nick and Sherri). An email sent out shortly to the listserv from Nick Field (UofT) and Sharon Janzen (Brock) regarding the reinstating of:
 - *a listserv for Map Library Assistants*
 - *a bi-annual workshop event catered to Map Library Assistants*
- Continuation of Virtual Social event series
 - "*Lessons learned from hosting an in-person GIS Days **event***". We came together as a community to hear from members across Canada who held in-person GIS Days **events** at their institutions and discuss what worked and what didn't.
- Transition of bi-annual publication under editorship of Meg Miller:
 - New digital exhibits section, to afford, accepting new formats into the Bulletin (e.g., Web Maps).
 - Introducing French editor position to encourage French submissions.

- Enhancing opportunities for partnerships and collaborations with other like-minded organizations, including the Canadian Cartographic Association, the Royal Canadian Geographic Society/NRCan, IASSIST and MAGIRT with regional representatives.
- Reviewing and revising the Rules of Procedure; part of a larger effort to modernize language and develop our membership outreach activities to support the recruitment of students and new information professionals into the profession.
- Association's By-Laws.

ACMLA is a non-for-profit association that depends on the unique contributions and skills of its volunteers. We would like to thank each of the members of the Executive, those in appointed positions, and committee members for their time—your efforts are very much appreciated!

Respectfully submitted,
Francine Berish
René Duplain

—

2023 Rapport annuel du président

L'Exécutif actuel est composé de :

- **Co-présidente** : Francine Berish (bibliothécaire spécialisée dans les données géospatiales), Queen's University Library
- **Co-président** : René Duplain (bibliothécaire SIG), Bibliothèque de l'Université d'Ottawa
- **Ancien président** : Martin Chandler (bibliothécaire chargé de la liaison et des services de données/SIG), Cape Breton University
- **Vice-président du développement professionnel** : Zach MacDonald (cartothécaire), Western University Library
- **Vice-présidente Communications et sensibilisation** : Sherri Sunstrum (spécialiste en cartographie), Bibliothèque de l'Université Carleton
- **Secrétaire** : Meg Miller (bibliothécaire en SIG et visualisation de données), Université du Manitoba
- **Trésorier** : Dan Jakubek (bibliothécaire SIG et cartographie), Université Métropolitaine de Toronto

Cette année, l'Exécutif a concentré ses activités sur plusieurs priorités. Parmi les activités les plus importantes, on peut citer :

- Organisation de la toute première conférence hybride à l'Université de Calgary, conjointement avec l'Association canadienne de cartographie (ACC). Il s'agit de la première conférence en personne depuis 2019 à Hamilton, en Ontario.
- Redéveloppement du Groupe de Cartographie des Assistant(e)s de Bibliothèque (GCAB) basé sur les discussions de l'AGA 2023 (dirigé par Nick et Sherri). Nick Field (UofT) et Sharon Janzen (Brock) bientôt envoyer un courriel à la liste de diffusion de l'ACACC concernant le rétablissement :

- D'une liste de diffusion pour les assistant(e)s en cartographie.
- D'un atelier semestriel destiné aux assistant(e)s en cartographie.
- Poursuite des événements sociaux virtuels :
 - « *Leçons tirées de l'organisation d'un événement des Journées SIG en personne.* » Nous nous sommes réunis en tant que communauté pour écouter les membres de tout le Canada qui ont organisé des Journées SIG en personne dans leurs institutions et discuter de ce qui a fonctionné et de ce qui n'a pas fonctionné.
- Transition de la publication semestrielle sous la direction de Meg Miller :
 - Révision, acceptation de nouveaux formats dans le Bulletin (ex. cartes Web).
 - Création d'un poste de rédacteur francophone afin d'encourager les soumissions en français.
- Améliorer les possibilités de partenariats et de collaborations avec d'autres organisations partageant les mêmes idées, notamment l'Association canadienne de cartographie, la Société géographique royale du Canada/RNCan, l'IASSIST et MAGIRT.
- Examiner et réviser les règles de procédure, dans le cadre d'un effort plus large visant à moderniser le langage et à développer nos activités de sensibilisation des membres afin de soutenir le recrutement d'étudiants et de nouveaux professionnels de l'information au sein de la profession.
- Révision des règlements généraux de l'Association.

L'ACACC est une association à but non lucratif qui dépend des contributions et des compétences uniques de ses bénévoles. Nous tenons à remercier tous les membres de l'Exécutif, ceux/celles qui occupent des postes nommés et les membres des comités pour le temps qu'ils nous ont consacré - vos efforts sont très appréciés!

Respectueusement soumis,
Francine Berish
René Duplain